
ZÁPIS č. 1/2007 
z veřejného zasedání zastupitelstva obce České Meziříčí konaného dne 21.2.2007 

 
 
Přítomni: Jana Černá, František Duška, Hana Jirásková, Zuzana Luňáková, Josef Panenka,     
                Pavel Podstata, Jan Rejchrt st., Jan Rejchrt ml., Stanislava Světlíková, 
                Pavel Sychra, Zdeněk Šolín, Miloslav Štěpař, Irena Vilikovská, Milan Žďárek. 
Omluven: Josef Světlík 
 
Účast zastupitelů je doložena přes. listinou. 
 
Občané: Celkem přítomno 26 – bez přes. listiny 
Hosté: Přítomni 3 pracovníci Pozemkového úřadu z R.K. 
 

Jednání zastupitelstva zahájil a řídil starosta obce p. Josef Panenka. V úvodu jednání 
přivítal všechny přítomné a dále pověřil zpracováním zápisu z jednání p. F. Dušku a jeho 
ověřovateli p. Z. Luňákovou a p. P. Sychru. 

Program jednání obdrželi všichni zastupitelé s pozvánkou a dále byl zveřejněn na 
úřední desce a internetových stránkách. Proti tomuto programu požádal starosta o zařazení 
nového a naléhavého bodu – Návrh společných zařízení pro KPÚ. Takto doplněný program 
byl všemi přítomnými schválen bez připomínek. 
 
1. Následně na to bylo přistoupeno k vlastnímu jednání. Starosta obce vyzval přítomné 
zástupce PÚ k podání informací k probíhajícím pracím a zpracovanému návrhu na společná 
zařízení, která jsou navrhována – na tabuli byl vyvěšen příslušný výkres katastru obce 
s navrženými zařízeními (cest, rybníky, ozelenění krajiny, tok řeky apod.). Na četné dotazy 
byly podány vyčerpávající odpovědi. Zásadní připomínky nebyly. Na závěr byla podána 
orientační informace o časovém průběhu dalších prací. Tento se bude silně odvíjet především 
od průběhu jednání s konkrétními vlastníky pozemků. Cílem je, aby práce proběhly co 
nejrychleji. Dále bylo doplněno, že na základě požadavku OÚ budou práce rozšířeny i na KÚ 
Skršice. Závěr k tomuto bodu je promítnut v usnesení pod bodem č. 1. 
 
2. Koupě pozemků. 
Starosta informoval o jednání s p. Marií Kňourkovou z Opočna a p. Josefem Grundem 
z Hradce Králové o koupi jejich pozemků, které vlastní v katastru obce. Návrh koupě 
pozemků byl demonstrován na mapových snímcích, které byly již před jednáním vyvěšeny na 
tabuli v zasedací místnosti. 
K předloženému návrhu nebylo připomínek. Starosta doplnil informacemi o cenových 
podmínkách – ty budou zachovány jako u dřívějších koupí. 
Závěr je promítnut v usnesení pod bodem č. 2. 
 
3. Prodej pozemku. 
Na základě žádosti p. Milana Horáka byla radou obce projednána otázka prodeje pozemku 
p.č. 166/16 o výměře 45 m2 a doporučena ke schválení. Umístění pozemku bylo zveřejněno 
na tabuli podobně jako u předcházejícího bodu. Starosta k některým dotazům upřesnil vazbu 
na zatrubněnou část bývalého řečiště, která je provedena od cukrovaru. Nedochází ke kolizi – 
pozemek se nachází mimo toto potrubí. Další připomínky nebyly. 
Závěr, který obsahuje i cenové podmínky je promítnut v usnesení pod bodem č.3. 
 
 



4. Pronájem nebytových prostor – cukrárna v domě čp.188. 
K tomuto bodu podala informace zástupkyně starosty. Ke změně dochází na základě 
rozhodnutí dřívější  uživatelky p. Petrové. Starosta požádal o přečtení její žádosti, t. zv. 
Dlouhodobé přerušení provozu cukrárny a navazujícího dopisu starosty, kterým byl stanoven 
další postup. Bylo vypsáno nabídkové řízení na nového provozovatele. Ve stanoveném 
termínu projevila zájem p. A. Nováková, která nabídla příslušné provozní a finanční 
podmínky. Na základě toho rada obce doporučila pronájem provést uvedené zájemkyni. 
Dotazy a připomínky nebyly. 
Závěr je promítnut v usnesení pod bodem č. 4. 
 
5. Rozpočet obce a plán činnosti na r.2007 – viz. odkaz rozpočet. 
K tomuto bodu obdrželi zastupitelé příslušný návrh. Ten byl také zveřejněn na úřední desce. 
V úvodu k tomuto bodu podal starosta k jednotlivým částem doplňující informace. Značná 
diskuse se rozvinula k navrhované části investičních akcí. Mezi jiným byla diskutována 
otázka nové autobusové zastávky a problémy se stávající. K tomu starosta podotkl, že právě 
za tím účelem je navrhována nová v prostoru za budovou OÚ. Podmínkou je zbourání domu 
čp.65. Dále bylo diskutováno k problematice nového výjezdu z ulice Na Nábřeží, 
k problematice hřiště za hasičskou zbrojnicí a hřiště u školy a i problematika řešení centra 
obce. Výsledkem těchto diskusí je, že starosta nevrhl promítnout do plánu úkol zabývající se 
projektovým zpracováním centra obce – studií. Finanční částka byla stanovena ve výši 250 
tis. Kč. Ty budou čerpány částečně z rezervy, ze snížení rozpočtu na obecní hřiště a zrušením 
nového výjezdu z ulice Na Nábřeží. Dále byly diskutovány otázky techniky pro obec a jejího 
využívání. Je požadováno provést prověrku využívání dosavadní techniky a účelnosti jízd 
multikáry. Dále byla diskutována i problematika realizace navržených úkolů pro obec Skršice. 
Zásadní je, že obec chce napomoci realizaci domovních přípojek provedením několika 
překopů přes komunikaci, které budou vždy společné pro několik odběratelů. Umístění 
překopů bude provedeno dle požadavků na připojení. V žádném případě nebude dělán překop 
pro každého jednotlivého žadatele. Vlastní provedení přípojky – povolení, zafinancování a 
realizace bude záležitostí každého jednotlivého zájemce. Toto bude včetně potřebného 
projektového zpracování. Po těchto diskusí bylo přistoupeno k hlasování o rozpočtu. 
Závěr je promítnut v usnesení pod bodem č. 5. 
 
6. Vyhláška o poplatcích – viz. odkaz vyhlášky. 
S návrhem nového znění seznámila jednání paní zástupkyně starosty. Podstatné změny nebyly 
provedeny, pouze se jedná o sladění předpisů a legalizace skutečného stavu. K vyhlášce 
nebylo připomínek. Schválení je promítnuto v usnesení pod bodem č. 6. 
 
7. Členství ve sdružení měst a obcí ČR. 
K návrhu podal informace starosta obce p. Panenka. K návrhu nebylo připomínek. Členství 
bylo schváleno usnesením č. 8. 
 
8. Petice za ochranu venkova. – viz. příloha. 
Petice vznikla z iniciativní činnosti některých senátorů – p. Domšová. Cílem je zajistit 
spravedlivější rozdělování daní pro obce. Dosavadní stav zvýhodňuje velká města na úkor 
malých obcí – nevýhodné koeficienty. K návrhu nebyly připomínky. Současně kolovala 
petiční listina k podpisování občany obce. Schválení bylo provedeno – usnesení č. 9. 
 
9. Různé. 
V rámci tohoto bodu informoval starosta zasedání o následujících záležitostech: 
- slavnostní otevření nového domu ústavu sociální péče; 



- dokončení komunikace k ÚSP; 
- dokončení asfaltování Nerudovi ulice; 
- nový chodník do lokality V Poli – ke třem novým domkům; 
- další postup na nové Mateřské škole – dokumentace, stav. řízení; 
postup prací na zakázkové výstavbě nových domků na pozemku proti hřbitovu a dále za 
objektem VAK. 
- další postup v záležitosti Mělčanské nádrže; 
- dořešení trasy přípojky Vn a trafostanice pro lokalitu V Poli; 
- postup územního řízení komunikací V Poli; 
- záměr zpracovat novou vyhlášku o odpadech – výběr od všech občanů povinně, účinnost od 
r. 2008; 
- škody po větrné smršti. 
 
Z řad občanů vznikl požadavek na zřízení bankomatu. K tomuto námětu bylo zástupkyní 
sděleno, že bylo již několikrát žádáno, ale bez kladného výsledku. Bude znovu zopakováno. 
 
10. Směrnice o účetnictví. 
Dodatečně na závěr byla předložena novelizovaná obecní směrnice o účetnictví – podpisové 
vzory. Schváleno usnesením pod bodem č. 7. 
 
Zapsal: F. Duška 
 
Ověřili: Z. Luňáková 
             P. Sychra 
 
 
                  Mgr. Irena Vilikovská                                              Josef Panenka 
                      Zástupce starosty                                                        starosta 
 
 
V Českém Meziříčí 26.2.2007 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



USNESENÍ č. 1/2007 
z jednání zastupitelstva obce České Meziříčí konaného dne 21.2.2007. 

 
1. Zastupitelstvo schvaluje předložený návrh společných zařízení pro realizaci komplex. poz. 
úprav katastru obce, tak jak byl předložen a zdůvodněn Pozemkovým úřadem z Rychnova nad 
Kněžnou. Doporučuje pouze promítnout kruhovou křižovatku Na Vrtáčku, změny 
z probíhajících úprav územ. plánu a prověřit možnost určitého napřímení záhumen. cesty od 
hřbitova. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 
 
2. Zastupitelstvo schvaluje koupi pozemků od p. Marie Kňourkové z Opočna. Jsou to tyto 
pozemky: p.č. 2003/1 – 63 m2 
                       2004     - 6521 m2 

2005 - 45 m2 
                       3233/3 – 448 m2 
                       3107/5 – 3642 m2 
Kupní cena se schvaluje ve výši 5 Kč za jeden metr čtvereční, s tím, že obec uhradí poplatky 
z prodeje i koupě. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 
 
3. Zastupitelstvo schvaluje prodej pozemku p.č. 166/16 o výměře 45 m2 p. Milanu Horákovi 
z Českého Meziříčí ul. Osvobození 459. Prodejní cena se schvaluje ve výši 40 Kč za jeden 
metr čtvereční. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 
 
4. Zastupitelstvo schvaluje pronájem prostor Cukrárny v domě č. 188 p. Aleně Novákové, 
České Meziříčí ul. Mochovská, která předložila výhodnou nabídku pronájmu po zrušení 
pronájmu původní pronajímatelkou. Pronájem se schvaluje na dobu 3 roků s ½ roční 
výpovědní lhůtou – oboustranně. Výše nájemného se stanovuje 18 tis./rok. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0    NEHLASOVALO 0 
 
5. Zastupitelstvo schvaluje upravený návrh rozpočtu a plán činnosti obce na rok 2007, s tím, 
že rozpočet je plně vyrovnaný a to v příjmové části ve výši 18 290 tis. Kč a ve výdajové       
18 365 tis. Kč a plánovanou rezervou ve výši 125 tis. Kč. Z původního návrhu se vypouští 
výjezd z ul. Na Nábřeží – 100 tis. Kč a plán. položka na obecní hřiště se snižuje o 100 tis. Kč 
na 400 tis. Kč. Do rozpočtu se zařazuje nový úkol „Studie řešení centra obce“ – částka 250 
tis. Kč. 
 
SOUHLASÍ 13   NESOUHLASÍ 1   NEHLASOVALO 0 
 
6. Zastupitelstvo schvaluje předložený návrh obecní vyhlášky o poplatcích za služby a 
činnosti v obci. Účinnost vyhlášky se schvaluje k termínu 1.3.2007. Její znění bylo zveřejněno 
na úřední desce koncem roku 2006 a rovněž i hlavní zásady byly projednány v zastupitelstvu 
obce v r. 2006. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 



 
7. Zastupitelstvo schvaluje novelizaci interní směrnice o účetnictví a na ni navazujících oběhů 
dokladů a ruší pokl. operace škol. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 
 
8. Zastupitelstvo schvaluje přihlásit naši obec do Svazu měst a obcí ČR. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 
 
9. Zastupitelstvo schvaluje Petici proti diskriminaci venkova organizovanou Spolkem pro 
obnovu venkova České republiky. 
 
SOUHLASÍ 14   NESOUHLASÍ 0   NEHLASOVALO 0 
 
 
 
V Českém Meziříčí 26.2.2007 
 
 
              Mgr. Vilikovská Irena                                              Panenka Josef 
               zástupce starosty                                                         starosta 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Příloha 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 


